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Protokół 
z posiedzenia Komisji ds. Gospodarki Finansowej  
i Rozwoju Społeczno – Gospodarczego  
z dnia 13 grudnia 2022 r. Ostrów Mazowiecka  
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Protokół z posiedzenia Komisji ds. Gospodarki Finansowej i Rozwoju Spo-
łeczno – Gospodarczego przeprowadzonego dnia 13 grudnia 2022r. pod prze-
wodnictwem p. Ewy Orzechowskiej – Przewodniczącej Komisji. 

Obecni na posiedzeniu Członkowie Komisji:  
W posiedzeniu Komisji ds. Gospodarki Finansowej i Rozwoju Społeczno – Gospodar-
czego wzięło udział 6 członków Komisji.  

Spoza Komisji udział w posiedzeniu wzięli:  
1. Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka  
2. Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska 

Proponowany  Porządek Obrad: 
1.Otwarcie posiedzenia oraz ustalenie porządku obrad.  
2.Projekt budżetu na 2023 r. – analiza i wypracowanie wniosków. 
3.Rozpatrzenie i zaopiniowanie materiałów na XLIII sesję Rady Miasta. 
4.Sprawy różne. 

AD. 1 

Przewodnicząca  Komisji p. Ewa Orzechowska dokonała otwarcia posiedzenia 
Komisji  
ds. Gospodarki Finansowej i Rozwoju Społeczno - Gospodarczego Rady Miasta 
Ostrów Mazowiecka w dniu 13 grudnia 2022 r. Po przywitaniu zebranych i stwierdze-
niu  quorum Przewodnicząca  Komisji  przedstawiła proponowany porządek obrad, 
który został przyjęty jednogłośnie  6 głosami „za” 0 głosów „przeciw” i 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 

AD. 2 

Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2023 r., 
b) w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ostrów Mazowiecka 

na lata 2023 -2038. 

Przewodnicząca Komisji p. Ewa Orzechowska rozpoczęła wprowadzenie do te-
matu przypominając o dotychczas podjętych działaniach komisji oraz możliwości 
skontaktowania się ze Skarbnikiem Miasta p. Anna Wilczyńską w sprawie projektu 
budżetu miasta na 2023 r. 

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska udzieliła informacji o autopoprawce zwią-
zanej z zadaniem dot. zakupu preferencyjnego paliwa stałego. 

Radny p. Stanisław Dylewski pytał o koszt transportu węgla. 

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka odpowiedział, że ZGK nie ustalił 
stawki dowozu surowca do domów mieszkańców miasta. Przedsiębiorstwo państwa 
Skłodowskich będzie zajmowało się transportem surowca na teren miasta za kwotę 
zależną od liczby ton. 

Przewodnicząca Komisji p. Ewa Orzechowska zapytała o liczbę wniosków dot. 
węgla złożonych przez osoby prywatne. 
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Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka podał, że wniosków wpłynęło na 
łączną ilość 1000 ton węgla. Z uwagi na problem z dostawą surowca do miasta wła-
dze miasta czekają, by móc ruszyć z procesem dystrybucji. Udzielił informacji, że 
wielu mieszkańców miasta deklaruje odbiór węgla we własnym zakresie, mieszkańcy 
miasta zainteresowani dowozem węgla do domu będą mieli taką możliwość za po-
średnictwem ZGK . 

Radny p. Stanisław Dylewski podał przykład działania władz gminy Ostrów Ma-
zowiecka w omawianej sprawie. Zwrócił uwagę na mieszkańców miasta, którym koń-
czą się zapasy węgla i oczekują na zakup surowca od miasta. Negatywnie ocenił po-
stępy działań władz miasta w omawianej sprawie. 

Radna p. Ewa Orzechowska zadała pytanie o termin złożenia zapotrzebowania 
na węgiel przez miasto. 

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka powtórzył, że miasto zgłosiło zapo-
trzebowanie i oczekuje w kolejce na dostawę surowca na teren miasta. Bezpośrednio 
sprawą zajmuje się MOPS oraz ZGK. 

Radna p. Renata Teresa Trojanowska poprosiła o podanie różnicy między zło-
żonymi wnioskami i wypłaconymi pieniędzmi. 

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka wyjaśnił, że w kwestii dodatku węglo-
wego wypłacono środki pieniężne dla 2000 złożonych wniosków o dodatek węglowy, 
z czego ok. 450 wnioskodawców złożyło wnioski o zakup węgla co daje zapotrzebo-
wanie na ten surowiec w wysokości ok. 1000 ton. Poinformował, że ilość ta może 
ulec zmianie w razie potrzeby zapatrzenia miasta w większą ilość węgla. Dodał, że 
mieszkańcy miasta zgłaszają chęć zobaczenia węgla przed dokonaniem zakupu. 

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska powiadomiła o zakresie przedmiotowym 
przygotowanych projektów uchwał oraz zgłoszonych autopoprawkach. 

Radna p. Renata Teresa Trojanowska zapytała kiedy Radni Miasta dostaną do-
kument z autopoprawkami.  

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska zadeklarowała przesłanie wspomnianego 
dokumentu w możliwie najszybszym czasie. Zauważyła, że na posiedzeniach wszyst-
kich komisji Rady Miasta Skarbnik Miasta wspominała o pojawieniu się autopopra-
wek do projektów uchwał poza autopoprawkami, które nastąpiły w dniu dzisiejszym. 

Radna Miasta p. Renata Teresa Trojanowska wskazała na rozbieżności projek-
tach uchwał dot.  WPF podając kilka przykładów. 

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska ustosunkowała się do wypowiedzi Radnej 
p. Renaty Teresy Trojanowskiej objaśniła wątpliwości Radnej Miasta. 

Radna p. Renata Trojanowska powiedziała, że Radni powinni dokładnie przej-
rzeć wszystkie dokumenty, ponieważ dwa proponowane projekty WPF nie pokrywają 
się ze sobą, a między nimi powinna występować zgodność. 

Radny p. Stanisław Dylewski poruszył temat cen węgla zakupywanego przez 
miasto. 

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka podkreślił, że Prezes ZGK przedsta-
wiał informacje w tej kwestii. 
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Radna p. Renata Teresa Trojanowska wtrąciła, że ostatnie sprawozdanie ZEC 
odnosi się do 2021 r, a nie ma informacji o bilansie zamknięcia spółki i danych spółki 
w momencie połączenia się spółek ZEC i ZGK. 

Radny p. Stanisław Dylewski wspomniał o zwiększeniu zatrudniania w ZGK w 
ostatnim czasie oraz kwocie przeznaczonej na wynagrodzenia w tej spółce. Pytał o 
powód przekazania przez miasto kwoty 9 mln zł dla ZGK.  

Radna p. Renata Teresa Trojanowska wyjaśniła przyczyny oddania głosu ”prze-
ciwko” połączeniu spółek ZEC i ZGK. Wtrąciła, że Radni Miasta nie mają informacji o 
ilości kupionego węgla  w cenie przed podwyżką i po podwyżce cen węgla.  

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka podkreślił, że Radni Miasta otrzymali 
wszelkie informacje w sprawie pożyczki udzielonej ZGK oraz sytuacji cen węgla na 
rynku. 

AD. 3 

Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 r.  

b)w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ostrów Mazo-
wiecka na lata 2022-2035. 

c)zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego 
w 2022 roku 

d)w sprawie ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku budżeto-
wego 2022. 

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska przedstawiła zakres zaproponowanych 
projektów uchwał. Wspomniała o zgłoszonych autopoprawkach do powyższych pro-
jektów uchwał.  

Przewodnicząca komisji p. Ewa Orzechowska poprosiła o wskazanie zmian w 
proponowanym projekcie uchwały budżetowej. 

Radna p. Renata Teresa Trojanowska  spytała o działania z planowanym 
przedsięwzięciem budowy budynku komunalnego. Radna zadała pytanie na co zo-
staną przeznaczone środki pieniężne uwzględnione w projekcie uchwały dot. konce-
sji alkoholowych. 

Radny p. Stanisław Dylewski zwrócił się z prośbą o wyjaśnienie czy zwiększona 
kwota subwencji oświatowej wiąże się ze zwiększoną ilością uczniów narodowości 
ukraińskiej. 

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska odniosła się do wypowiedzi Radnych Mia-
sta. 

Radny p. Bogusław Konrad wtrącił, że informacja, o którą pyta radny p. Stani-
sław Dylewski jest zawarta w sprawozdaniu. 

Radny p. Stanisław Dylewski rozpoczął temat profilaktyki uzależnień młodych 
osób sugerując udzielenie wsparcia poradni znajdującej obok szpitala powiatowego. 

Przewodnicząca Komisji p. Ewa Orzechowska w związku z wyczerpaniem te-
matu dyskusji poddała pod głosowanie celem zaopiniowania kolejno projekty 
uchwał: 
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a)w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 r.: 

Komisja w głosowaniu 3 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 2 głosach „wstrzymujących 
się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w przedstawionym kształcie. 

b)w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ostrów Mazo-
wiecka na lata 2022-2035: 

Komisja w głosowaniu 3 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 2 głosach „wstrzymujących 
się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w przedstawionym kształcie 

c)zmieniająca  uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w 
2022: 

Komisja w głosowaniu 4 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 2 głosach „wstrzymujących 
się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w przedstawionym kształcie. 

d)w sprawie ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku budżeto-
wego: 

Komisja w głosowaniu 5 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głosie „wstrzymującym 
się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w przedstawionym kształcie. 

a) w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2023 r.  

Komisja w głosowaniu 4 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 2 głosach „wstrzymujących 
się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w przedstawionym kształcie. 

b) w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ostrów Mazowiecka na 
lata 2023-2038: 

Komisja w głosowaniu 4 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 2 głosach „wstrzymujących 
się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w przedstawionym kształcie. 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych Miasta Ostrów Mazowiecka na lata 2023-2028. 

Radny p. Stanisław Dylewski odniósł się do danych demograficznych spostrze-
gając, że sytuacja miasta pod tym względem uległa pogorszeniu się w ostatnich kilku 
latach. Dodatkowo Radny wspomniał o danych statystycznych związanych z świad-
czeniami opieki zdrowotnej na obszarze miasta. 

Przewodnicząca Komisji p. Ewa Orzechowska zauważyła, że w czasie trwania 
pandemii był ograniczony dostęp do służby zdrowia. 

Radny p. Stanisław Dylewski powiedział o rankingu wykonanym na obszarze 
województwa mazowieckiego w kategoriach: finanse, rozwój, dbałość o mieszkań-
ców, czyste środowisko, jakość zarządzania, w którym wśród 38 miast nie znalazła 
się Ostrów Mazowiecka. Wspomniał, że w czasie pełnienia funkcji Burmistrza Miasta 
przez radnego p. Mieczysława Szymalskiego miasto znajdowało się na 27 miejscu w 
rankingu ogólnopolskim. Dodał, że wówczas były inne standardy życia. Radny p. Sta-
nisław Dylewski podał przykłady ogólnie pozyskanych środków zewnętrznych w miej-
scowości Zambrów i Ostrołęka. 

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka spytał czy radny orientował się jakie 
miejsce zajmuje miasto np. w statystykach pozyskiwania środków zewnętrznych na 
jednego mieszkańca. Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka podał w formie przy-
kładu, że miasto pozyskało 30 mln zł środków zewnętrznych z Rządowego Programu 
Polski Ład, a władze miasta Ostrołęka otrzymali 10 mln z tego samego programu.  
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Radny p. Bogusław Konrad podkreślił, że miasto pozyskuje ogromną ilość dofi-
nansowania zewnętrznego. Wspomniał, iż Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer podczas 
sesji Rady Miasta w punkcie dot. udzielenia Burmistrzowi Miasta wotum zaufania mó-
wił o całości pozyskanych środków zewnętrznych w ilości 66 mln zł, które udało się 
pozyskać w czasie trwania kadencji burmistrza. 

Radny p. Stanisław Dylewski powiedział, że każdy samorząd w różnym stopniu 
pozyskuje dofinansowanie zewnętrzne. 

Radna p. Renata Teresa Trojanowska spostrzegła, że w omawianym dokumen-
cie na str. 23 jest „brak danych” w rubryce niepubliczne przedszkola – stan uczniów 
na wrzesień 2021 r. 

Informacja o stanie realizacji inwestycji przyjętych do planu na 2022 r. 

Z-ca Burmistrza Miasta zapewnił o postępach prac w sprawie realizacji inwesty-
cji budowy szkoły.  

Radny p. Stanisław Dylewski zapytał o termin wykonania renowacji murku poło-
żonego na ul. 3 Maja obok MDK. Wyraził zdanie, że wskazany murek jest negatyw-
nym elementem wizerunku miasta. Wspomniał o kwestii wyglądu ronda im. NSZZ 
Solidarność. 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

AD. 3 

Sprawy różne. 

Radny p. Stanisław Dylewski poruszył sprawy: braku zadaszenia  przystanku 
autobusowego na ul. Kościuszki. Następnie przedstawił zdjęcia nieestetycznie wyglą-
dających chodników, zwracając uwagę na brak zmian w tej sprawie.  

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka zauważył, że Radny p. Stanisław Dy-
lewski pokazuje po raz kolejny te same zdjęcia. 

Radny p. Bogusław Konrad zapytał czy władze miasta otrzymały informacje w 
sprawie pisma Radnego p. Stanisława Dylewskiego skierowanego do Wojewody ws 
ul. Kościuszki. 

Radny p. Stanisław Dylewski omówił przebieg sprawy pisma radnego do Woje-
wody ws. ul. Kościuszki. 

Więcej głosów nie było. 

Na tym posiedzenie zakończono.  

Przewodnicząca Komisji 

Ewa Orzechowska 

Sporządziła: 

Magdalena Pazik– pomoc administracyjna  
Katarzyna Kowalczyk – pomoc administracyjna (stażystka). 


